
Gaflet üç şeyde olur

Ömer Bey: “Câmiü’s-Sağîr’in 3. cildinin 2797 no’lu
hadisini açıklar mısınız?”
 

Söz konusu hadiste Peygamber Efendimiz (asm) şöyle buyurmaktadır:

“Gaflet şu üç şeyde olur: Allah’ı anma meselesinde, sabah namazını kıldıktan sonra
güneş  doğuncaya  kadar  geçen  sürede  ve  kişinin  ne  derece  borca  girdiğini
düşünmeden  ödeyemeyecek  kadar  borç  alması  halinde.”

Bu  hadis-i  şerifte  Sevgili  Peygamberimiz  (asm)  hangi  konularda  zaafiyetimiz
bulunduğunu  bildirmiştir.  Malûm,  gaflet,  zafiyetten  gelir.  Sırayla  görelim:

1- Allah’ı zikretmek: Şeytan Allah’ı anmaktan, Allah’ı zikretmekten ve Allah’a kulluk
yapmaktan bizi her fırsatta alı koymak ister. Bunun için bize gaflet verir, bizim ilgi
ve  alâkamızı  dağıtır,  bize  sabırsızlık  verir…  vs.  Bunu  baştan  peşînen  bilirsek;
kalbimizi pek fazla itham etmeden, düşmanlık gördüğümüz makamı bilir ve ona göre
duyarlı bulunuruz. Allah’ı anmaya ve ibadet yapmaya karşı içimizde bir isteksizlik
doğduğunda,  buna  aldırmadan,  ibadetimizi  yaparız.  Bu  isteksizliğin  şeytandan
geldiğini  bilir,  kalbimize  yüklenmeyiz,  düşmanımızı  tanırız.

2-  Sabah  namazı  kıldığımız  saatler,  sevabının  yüksekliğinden  olacak,  en  fazla
üzerimizde gaflet bulunan saatlerdir. Uyandığımızda eğer yatağı terk etmemişsek
şeytanın fısıltıları hemen başlıyor: “Birazcık daha yatıver. Şu yana da bir dön. Ne
olacak?  Az  sonra  kalkarsın!”  diyor.  Oysa  birazcık  yatıverdin  mi,  yeni  bir  uyku
perdesine gömülüyorsun ve artık güneş doğuncaya kadar uyanamıyorsun! Böylece
şeytan ucuz bir hamleyle bizi tuzağına düşürmüş oluyor.

Sabah namazını vaktinde kılmış olduğumuzda da, güneş doğuncaya kadar uyumayıp
zikir ve evradla meşgul olmamız sünnettir. Oysa bu sünnete karşı da yine içimizdeki
gaflet ve bu gafleti kullanan şeytanla savaşmak zorundayız.

3- Güç yetirilmeyen borç ise, maddî ağırlığı gereği insana gaflet vermekte, hayatı
ağırlaştırmaktadır.
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